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گزارش »دنیای هوادار« 
از ابر پروژه تونلیِ نا ایمن پایتخت؛ 

آقایان ! »ذوق زدگی« از 
افتتاح خط 6 و 7 مترو 

ممنوع !
حتما باید در صورت بروز »فاجعه«

 به اصلاح نواقص بپردازید ؟

استاندار البرز:
جمهوری اسلامی راه 
برون رفت از تنگناها را 
یافته است

رئیس پلیس فتا  البرز:
کمک های مردمی 

فقط در اختیار 
دستگاه های متولی 

قرار گیرد

پرسپولیس ایران - الاهلی 
عربستان؛

 اولین برد آسیایی در 
سال جدید؟

با فیلم های مهم سال ۲۰۱۹ 
آشنا شوید -۲

از کوئینتین تارانتینو
تا   تیم برتون

 الوصل امارات 1-3 ذوب آهن ایران
شاهکار پسران »علیمنصور« تکمیل شد

3 - 11 - 2
Group AGroup C

 استقلال ایران 2 - 1 الهلال عربستان
رفرش آبی ها در آسیا
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خبر

البرز  نماینده عالی دولت در استان 
برای  حاکمیت  و  دولت  نگاه  گفت: 
فعالان اقتصادی تسلی بخشی بوده از 
این رو ما نیز در البرز با توان مضاعف 
تلاش  و  کار  با  همراه  بالا  انرژی  و 
شبانه روزی درصدد رفع موانع تولید 

و اقتصاد هستیم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از 
اداره کل روابط عمومی و امور بین 
الملل استانداری البرز، در نشست با 
اعضای جدید اتاق بازرگانی استان، با 
اشاره به اینکه کاش این انتخابات با 
مشارکت حداکثری فعالان تولیدی، 
البرز  صنعتی، کشاورزی و خدماتی 
صورت می گرفت، افزود: اکنون نیز 
تمامی  نماینده  منتخب،  جمع  این 

فعالان اقتصادی استان هستند.
وی با بیان اینکه کشور در سال ۹۷ با 
چالش های فراوانی مواجه شد، ادامه 
داد: بر این اساس از آزمون سختی 
شایعات  و  روانی  جنگ  رغم  علی 
استکبار جهانی سربلند خارج شدیم.

شهبازی با اشاره به بارش های اخیر 
و بحران ناشی از آن در البرز، گفت: 
به  ها  بارش  میزان  دهه  از ۲  بیش 
اندازه ای تقلیل رفته بود که در البرز 
بسیاری از ساخت و سازها در حریم 
و بستر رودخانه های قدیمی صورت 

گرفته بود.

وی افزود: اگر مخاطرات نهر دلمبر در 
بارش اخیر شناسایی و در زمان لزوم 
چاره اندیشی نمی شد با بحران جدی 
در چند منطقه کرج مواجه می شدیم.
های  چالش  بیان  با  البرز  استاندار 
سیل و سیلاب در البرز گریزی به راه 
هایی که در تنگناها می توان یافت 
زد و عنوان کرد: همانطور که ما در 
راه  ها  بحران  و  ها  البرز در سختی 
ها را یافتیم، کشور نیز سال گذشته 
براساس راهبردهای تعیین شده و در 
سایه اتحاد، راه مقابله با بحران ها را 

پیدا کرد.
البرز از سوی  اینکه  با اشاره به  وی 
معین  استان  بعنوان  کشور  وزیر 
خدمات  و  امداد  برای  خوزستان 
مردم  اکنون  گفت:  شد،  رسانی 
خوزستان در رنج و ناراحتی هستند 
از اتاق بازرگانی البرز انتظار می رود 
در راستای کمک رسانی به آنها اقدام 

کند.
شایعات  برخلاف  افزود:  شهبازی 
اقتصادی  و  روانی  های  جنگ  و 
چندین   ۹۷ فجر  دهه  مستکبران، 
تولیدی  واحدهای  ای  توسعه  طرح 
و صنعتی با رقم های بالای سرمایه 

گذاری در البرز کلید خورد.
وی اضافه کرد: در شورای گفتگوی 
دولت و بخش خصوصی البرز، طرح 

ها و برنامه های بزرگی به سرانجام 
رسید.

استاندار البرز گفت: تمامی مشکلات 
و موانع فعالان اقتصادی که در حوزه 
ای  ویژه  اهتمام  با  را  باشد  البرز 
درصدد حل آن برخواهیم آمد ولی 
برخی موانع در سطح ملی و خارج از 

اختیارات استانی است.
وی با اشاره به اینکه افزایش امنیت، 
البرز  در  اعتماد  و  انسانی  سرمایه 
بسیار حائز اهمیت است، افزود: سال 
سرمایه  دلار  میلیون   ۲۰۰ گذشته 
صورت  البرز  در  خارجی  گذاری 
گرفت که حدود ۱۰۰ میلیون دلار 

آن در اسفند ماه ۹۷ محقق شد.
و  دولت  نگاه  داد:  ادامه  شهبازی 
حاکمیت برای فعالان اقتصادی تسلی 
بخشی بوده از این رو ما نیز در البرز 
با توان مضاعف و انرژی بالا همراه با 
کار و تلاش شبانه روزی درصدد رفع 

موانع تولید و اقتصاد هستیم.
سال،  شعار  اساس  بر  گفت:  وی 
که  شدند  موظف  البرز  مدیران 
اقدامات و برنامه های خود را در ۵ 

محور اصلی دنبال کنند.
استاندار البرز افزود: در راستای تحقق 
رونق  بر  مبنی  سال  شعار  اهداف 
افزایش  تورم،  کاهش  شاهد  تولید، 
سرمایه  و  اقتصادی  رونق  اشتغال، 

گذاری خواهیم بود.
منتخب  اعضای  از  کرد:  اضافه  وی 
هیات مدیره اتاق بازرگانی انتظار می 
رود که همدلی و اتحاد را سرلوحه 
کار خود قرار دهند چراکه پراکنده 

کاری هیچ سودی ندارد.
شهبازی گفت: عمر طبیعی و عمر 
از  است  محدود  ما  های  مسئولیت 
این رو باید بهترین بهره برداری را از 
این زمان کوتاه برای تحقق اهداف و 

برنامه ها داشت.
به  پاسخگویی  در  باید  افزود:  وی 
مسائل و موضوعات بروز باشیم و اتاق 
روشن  منشوری  ترسیم  با  بازرگانی 
برنامه های تیمی خود را برای ارتقا 

اقتصاد استان تبیین کند.
منتخبان  کرد:  اضافه  البرز  استاندار 
کارگروه  عضو  بعنوان  بازرگانی  اتاق 
تخصصی رونق تولید دعوت می شوند.
وی با بیان اینکه بعنوان یار شانزدهم 
هیات مدیره اتاق بازرگانی برای رفع 
موانع کنارتان هستم، گفت: از اعضای 
اتاق بازرگانی البرز انتظار می رود در 
نیز  اجتماعی  حوزه مسئولیت های 

جدی تر وارد عمل شوند.
بخش  فعالان  افزود:  شهبازی 
خصوصی هر کجا که نیاز به همراهی 
و مساعدت داشته باشند با قدرت در 

کنارشان هستم.

استاندار  البرز:

جمهوری اسلامی راه برون رفت از تنگناها را یافته است
رئیس پلیس فتا  البرز:

کمک های مردمی فقط در اختیار 
دستگاه های متولی قرار گیرد

رئیس پلیس فتا استان البرز از مردم خواست برای پیشگیری 
از تخلفات و سوءاستفاده کلاهبرداران ، کمک های خود را 

فقط در اختیار دستگاه های متولی قرار دهند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، سرهنگ محمد 
عنوان کرد: حوادث  و گویی  روز گذشته درگفت  اقبالی 
سیل سبب شد تا مردم مناطق غربی و جنوبی کشور دچار 

خسارت های فراوان شوند.
وی با اشاره به اینکه مردم ایران با حس نوع دوستی همواره 
پیش قدم بوده اند، بیان داشت: افرادی که قصد کمک به 
آسیب دیدگان را دارند ضرورت دارد قبل از هر گونه اقدام، 
تحقیقات لازم در خصوص کمک رسانی به نیازمندان را 

انجام دهند.
اقبالی ادامه داد:درچنین شرایطی متاسفانه افرادی سودجو و 
کلاهبردار با ایجاد صفحات جعلی در شبکه های اجتماعی 
با عناوین فریبنده و وابسته به موسسات خیریه و قرار دادن 
و  اعتماد  نشانی جعلی سعی در جلب  و  شماره حساب 

کلاهبرداری از مردم را دارند.
وی اضافه کرد: هموطنان برای هرگونه واریز کمک های 
مالی خود به سیل زدگان استان های مختلف کشور، فقط از 
طریق ارگان های ذیصلاح که توسط رسانه ها و خبرگزاری 
های رسمی اعلام شده، اقدام و از پرداخت های اینترنتی در 

این گونه صفحات خودداری کنند.
اقبالی افزود: کاربران به ویژه در فضای اینستاگرام چنانچه 
قصد کمک انسان دوستانه را دارند به صفحه های معتبر 

مراجعه تا گرفتار این کلاهبرداران نشوند.
وی خاطرنشان کرد: متاسفانه این افراد با جلب اعتماد مردم 
درفضای مجازی و دریافت مبالغی به عنوان کمک به سیل 
به  زدگان حساب کاربران را هک کرده و سپس نسبت 

برداشت آن اقدام می کنند.
: کاربران در صورت  البرز گفت  رئیس پلیس فتا استان 
مشکوک شدن به صفحات جعلی با عناوین کمک به سیل 
زدگان، موضوع را به پلیس فتا این استان به نشانی اینترنتی 

www.cyberpolice.ir اطلاع دهند.

بضاعتی پور:
140 هزار درخت در اراضی جنوب 

غربی کرج کاشته می شود
رییس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری کرج گفت: 
تا پایان سال ۲۰۰ هکتار فضای سبز به اراضی جنوب غربی 

شهر اضافه می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی سازمان 
سیما،منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج؛ پیمان 
بضاعتی پور در گفت وگو با خبرنگار ایسنا منطقه البرز، اظهار 
کرد: طی چند سال گذشته اهداف پیش بینی شده برای 
توسعه فضای سبز در محدوده جنوب غربی کرج آن طور 

که باید وشاید محقق نشده است.
وی ادامه داد: اغلب درختکاری، بوته و جنگلکاری صورت 
گرفته در کرج در محدوده های شمالی شهر بوده است بر 
همین مبنا با هدفگذاری مناسب، ۲۰۰ هکتار از اراضی 

جنوب غربی شهر را زیر کشت جنگلکاری برده ایم.
وی افزود: در هر هکتار از این اراضی ۷۰۰ اصله درخت 
کاشته می شود که حدود ۱4۰ هزار درخت که اغلب آنها 

کاج و مقاوم به کم آبی هستند را شامل می شود.
این مسئول خاطر نشان کرد: تا کنون در اراضی چایخانه 
سمت فرودگاه پیام حدود ۵۰ هکتار درختکاری صورت 

گرفته است.
از  درصد  کنی 8۰  چاله  این،  بر  علاوه  کرد:  اضافه  وی 
محدوده ۹۰ هکتاری رادیو بعثت هم انجام شده و در حال 

حاضر مشغول لوله کشی این محدوده هستیم.

خبر

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
البرز گفت: بر اساس هماهنگی های 
صورت گرفته با استانداری خوزستان، 
و  امداد  مسئولیت  البرز  شد  مقرر 
خدمات رسانی به شهرستان باوی را 

عهده دار شد.
نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
الملل  بین  امور  و  عمومی  روابط  از 
پور  درویش  علی   ، البرز  استانداری 
بحران  مدیریت  شورای  جلسه  در 
در  امروز  ظهر  که  باوی  شهرستان 
فرمانداری شهرستان باوی برگزار شد، 
اظهار داشت: خوزستان برای کل ایران 

اهمیت دارد و در اهمیت و جایگاه آن 
این است که  خوزستان پاره تن شریف 
ایران است که هنوز زخم های جنگ در 

آن وجود دارد.
وی افزود: این روزها تمام ایران در کنار 
را  آن  مشکلات  که  است  خوزستان 

مرتفع کند.
معاون عمرانی استانداری البرز با بیان 
اینکه قبل از دستور وزیر کشور برای 
تعیین البرز به استان خوزستان دکتر 
شهبازی استاندار البرز  به این استان 
تعصب خاصی  داشت و دستور کمک 
به مردم این استان را صادر کردند ،بیان 

کرد:  علی رغم اینکه میزان بارش باران 
در استان البرز زیاد بود دکتر شهبازی 
در  باران  بارش  مشکلات  رغم  علی 
استان  وضعیت  پیگیر  البرز  استان 
خوزستان بود و بعد ازدستور وزیر کشور 
اقدامات لازم برای کمک بیشتر با تمام 

امکانات  موجود استان آغاز شد.
تن   ۳۰۰ بر  بالغ  اینکه  بیان  با  وی 
آوری  جمع  البرز  استان  کمک های 
محموله حدود  گذشته  روز  که  شده 
۱۰۰ تنی به خوزستان ارسال شده که 
چند تن از مدیران استان این محموله را 
به استان خوزستان منتقل کردند،گفت: 

کمک های استان البرز در شهرستان 
باوی در اختیار خانواده های نیازمند 

قرار می گیرد.
درویش پور با بیان اینکه کمپ استان 
البرز در سه راه تپه اهواز راه اندازی شده 
است که اقدامات و کمک های دستگاه 
های استان البرز در آنجا تجمیع می 
شود،گفت: بعد از این جلسه روستاهای 
بازدید  مورد  باوی  بحرانی شهرستان 
قرار می گیرد و با امکانات موجود به 
کمک سیل زدگان می شتابیم و تلاش 
زده  سیل  هموطنان  مشکل  رفع  ما 

خواهد بود.

البرز عهده دار امداد و خدمات رسانی به شهرستان باوی خوزستان شد
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3 شهری

»خط 6 و ۷ مترو تهران ایمن نیست!«
»محمد  از  آور  رعب  و  کوتاه  ای  گزاره 
علیخانی« رئیس کمیسیون عمران و حمل 
 و نقل شورای  شهر تهران در خصوص ذوق 
زدگی شهرداری از بابت خطوط جدید مترو؛ 
و اما چرا رعب آور؟ به این دلیل که از مدت 
ها پیش شهرداری تهران وعده افتتاحیه ای 
باشکوه با حضور رئیس جمهور و... را برای 
دو خط جدید متروی تهران داده بود و این 
ها همه در حالی رخ داده که طبق آخرین 
گزارشات و نامه شدید الحن عضو شورای 
شهر به شهردار، این خطوط از ایمنی کامل 
و مناسب برای راه اندازه برخورددار نیستند!  
نامه ای که موجب شده رئیس شورای شهر 
در  خبرنگاران  سوال  به  پاسخ  در  تهران 
خصوص ایمنی خطوط افتتاح شده بگوید: 
ایمنی خط 6  مسائل  با  ارتباط  در  »فعلا 

صحبت نمی کنم!«
اتفاق در سال گذشته هم رخ  این  مشابه 
داد و به نظر می رسد که مجددا تاریخ به 
شکلی کمدی وارانه در حال تکرار است و 
این روند نه تنها پیشرفت نکرده که هیچ 
بدتر هم شده است! وقتی چنین افتتاحی در 
شهرداری قبلی و شورای چهارم رقم خورد 
و امروز هم چنین چیزی -باتوجه به عدم 
رفع نواقص- و با همان شرایط قبلی رخ می 
دهد، نشان از چه چیزی است؟ آیا واقعا با 
این همه »تدبیر وارونه« باز هم جای امیدی 
باقی مانده که ما آن را به مردم تزریق کنیم؟ 
حتما باید این افتتاح نا ایمن به فاجعه ای 
ختم و سبب تلفات بسیاری از هموطنانمان 
شود تا بساط آن برچیده شود و سپس به 

فکر اصلاح آن بیفتیم؟! 

افتتاح 3 ایستگاه خط مترو تنها با یک 
هواکش! 

و اما جنجال ها از کجا شروع شد؟ پس از 
نامه نگاری های مکرر عضو شورای شهر و 
بی پاسخ ماندن آن ها از سوی شهرداری، در 
آخرین نامه ای که محمد علیخانی شخصا 
است:  آماده  نوشت،  حناچی  پیروز  برای 
پاسخ  وصول  عدم  به  عنایت  با  »احتراما، 
نامه ارسالی به شماره ۱6۰/۳8۱48 مورخ 
۹۷/۱۲/۲۵ در رابطه با نواقص و ایمن نبودن 
خط 6 و ۷ مترو و با توجه به گزارشات واصله 
متاسفانه در ۹ کیلومتر بخش جنوبی خط 
6 به جای هفت هواکش تنها یک هواکش 
راه اندازی شده و همچنین پست برق بخش 
نبودن  آماده  علت  به  هم  خط 6  جنوبی 
تجهیزات مربوطه در مدار قرار نخواهد گرفت 
و به ناچار از برق خط 4 استفاده خواهد شد؛ 
لذا امکان بهره برداری به صورت کامل وجود 
نخواهد داشت و سرفاصله قطارها بالای ۳۰ 
دقیقه خواهد بود. مضافا در هر ایستگاه که 
مورد بهره برداری قرار می گیرد، می بایست 
سه هواساز مربوط به سکوی مسافرین، نیم 

تونل شمالی و نیم تونل جنوبی جهت دمش 
هوای بیرون به داخل ایستگاه راه اندازی شود 
که در ۳ ایستگاه که قرار است روز یکشنبه 
افتتاح شود، متاسفانه به صورت کامل نصب 
نشده و عملا کارایی لازم را نخواهد داشت. 
لذا خواهشمند است دستور فرمایید قبل از 
هرگونه افتتاح و بهره برداری تاییدیه ایمنی 
ارسال  کمیسیون  این  به  مذکور  خطوط 

شود.« 
به نظر نگارنده واضح است که نگرانی رئیس 
شورای  نقل  و  و حمل  عمران  کمیسیون 
شهر اصلا بی مورد نیست اما حتی نگارش 
این نامه و انتشار آن در فضای مجازی هم 
تاثیری بر تصمیم و ذوق زدگی شهردار و 
ماجراها  این  و  افتتاح  خصوص  در  آقایان 
 6 خط  ایستگاه   ۳ گذشته  روز  و  نداشت 
مترو تنها با یک هواکش )!( افتتاح شد.  در 
واقع همان مشکلاتی که موجب توقف بهره 
برداری از خط ۷ مترو شد، در خط 6 هم 
وجود دارد! هنوز از یاد نبرده ایم که پس از 
فاجعه تلخ سقوط ساختمان پلاسکو یکی از 
مسئولان رسیدگی به آن حادثه در گزارشات 
خود آورده بود که یکی از مقصران اصلی این 
اتفاق شورای وقت شهر تهران بوده، چرا که 
نقش نظارتی اش را به خوبی ایفا نکرده است! 
حال که در این آشفته بازار مسئولی هم پیدا 
به جا می دهد  و  شده و تذکرات درست 

خواهان عذرخواهی اش هم می شوند! 

ردپای چه چیزی در این عجله برای 
افتتاح وجود دارد؟

نکته دیگری که قابل تامل است پذیرش 
مسئولیت وضعیت ناایمن خط 6 مترو از 
سوی شخص شهردار تهران است. پس از 
آن  در  که  علیخانی  محمد  جنجالی  نامه 
خواسته بود که اگر آقایان اطمینان دارند که 
اتفاقی رخ نمی دهد مسئولیت آن را بپذیرند 
که در نهایت آقای حناچی هم با پذیرش 
سریع و سیر این مسئولیت )!( بهره برداری 
۳ ایستگاه خط 6 را به مرحله انجام رساندند؛ 
وا حیرتا! حقیقتا ای کاش این »سرعتی« که 
در پذیرش مسئولیت وضعیت ناایمن مترو 
وجود داشت را برخی آقایان مسئول و ایضا 
شهردار تهران برای موارد و مشکلات دیگری 
که ماه ها و بعضا سال هاست گریبان مردم 
را گرفته به عمل می رساندند که در این 
صورت یقنا اوضاع کشور در شرایط فعلی، 

تعریف دیگری داشت...
از همه این ها که بگذریم، دو پرسش اساسی 
در ذهن نگارنده و احتمالا اکثر مخاطبین 
شکل خواهد گرفت. اینکه »این همه عجله 
برای بهره برداری از خطوط جدید مترو چه 
دلیلی دارد؟« و مهم تر از آن »ردپای چه 
وجود  افتتاح  برای  تعجیل  این  در  چیزی 
دارد؟« به هر جهت، نگارنده عمیقا امیدوار 
است که این سری خبری از جنس ردپای 
برخی قراردادهای مطالعاتی با ارقام 6۰۰، 
۷۰۰ و یک میلیارد و ۲ میلیاردی مشکوکی 
که بعدها مشخص شد با ۵۰ یا ۱۰۰ میلیون 

هم به انجام می رسیدند، نباشد!

پورسید آقایی: 
ایمنی قطار ها طبق اصول مهندسی 

شبیه سازی و رعایت شده است !
و اما در این میان یکی از قابل تامل ترین 
نقل  و  حمل  معاون  به  متعلق  اظهارات 
با  وی  که  بود  تهران  شهرداری  ترافیک 
اشاره به اینکه اصول ایمنی در افتتاح خط 6 
لحاظ شده است، گفت: تعداد هواکش ها بر 
اساس سناریو های بهره برداری شبیه سازی 
و  فنی  لحاظ  از  ایمنی خط 6  و  می شود 

مهندس رعایت شده است.
محسن پور سید آقایی در برنامه زنده تهران 
۲۰ در مورد مسائل مطرح شده درباره ایمنی 
خط 6 توضیح داد: از این که عده ای نسبت 
به ایمنی مترو ابراز نگرانی می کنند استقبال 
می کنیم، اما عملیات ساخت پروژه های مترو 
توسط شرکتی که طراحی شده است، اجرا 
می شود و قبل از مراحل بهره برداری توسط 
مشاور پروژه، پیمانکار کارفرما صورتجلسه 
شده و پس از بررسی مسائل ایمنی تایید 

می شود.
وی تاکید کرد: صرف اینکه در طراحی اولیه 
۷ هواکش پیش بینی شده است و سرویس 
دهی حتما باید با ۷ هواکش شروع شود، 
مهندسی نیست و قطعاً ایمنی قطار ها طبق 
اصول مهندسی شبیه سازی و رعایت شده 

است.

آیا واقعا خط 6 و 7 مترو ایمن نیست؟ 
نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
تهران در آخرین گفتگویش  شورای شهر 
ارسالی مشخص  مکاتبات  در  کرد:  عنوان 
نشده است که چگونه الزام و نیاز به نصب ۷ 

هواکش میان تونلی تنها با نصب و راه اندازی 
یک هواکش تائید شده است و چگونه صحت 
کارکرد تجهیزاتی که نصب نشده است نیز 
مورد تائید قرار گرفته است. همچنین صدور 
ایمنی توسط شرکت های  تائیدیه  هرگونه 
مشاور مستلزم نصب، تکمیل، راه اندازی و 
کنترل عملکرد تجهیزات ایمنی بر اساس 
استانداردهای  رعایت  با  و  نقشه های طرح 

بین المللی است.
علیخانی ادامه داد: شهردار تهران می بایست 
شأن و جایگاه شورا و اعضای آن را رعایت 
او توسط  نامه  کند. شایسته نیست پاسخ 
این  همه  با  شود.  داده  ایشان  دفتر  مدیر 
مسائل، نگرانی خود را از عدم رفع نواقص 
اندازی 6  راه  به خصوص عدم  اعلام شده 
هواکش میان تونلی ۹ کیلومتر افتتاح شده 
را اعلام می کنم و تاکید دارم هرچه سریع تر 

نسبت به راه اندازی آن اقدام شود.
خبر  حوادث  اینکه  بر  تاکید  با  علیخانی 
رخ  لحظه  هر  است  ممکن  و  نمی کند 
دهد، افزود: حادثه آتش سوزی در متروی 
و  افتاد  اتفاق  روسیه  و  فرانسه  کشور های 
تعداد زیادی کشته شدند در حالیکه این 
ایستگاه ها هواکش داشتند. علیخانی تاکید 
کرد: از نظر ایمنی وظیفه خود را انجام دادیم 

و این دلیل نمی شود که پیگیری نکنیم.
این سوال که مسئولیت  به  پاسخ  در  وی 
این  گفت:  پذیرفت،  شهرداری  را  افتتاح 
اتفاق خوبی بود که مسئولیت را شهرداری 
اشکالات  که  نمی شود  دلیل  اما  پذیرفت، 
رفع نشود. علیخانی درباره دلایل مسئولان 
مترو که معتقدند ایمنی در خط 6 وجود 
است  این  آنان  دلایل  از  یکی  افزود:  دارد، 
که در این ایستگاه ها هر ۳۰ دقیقه قطار 
حرکت می کند و مشکلی ایجاد نمی شود. 
وی گفت: نقص های دیگری از جمله نبود 
سیستم اطفای حریق غیر از هواکش وجود 
دارد که نقص نبود هواکش مهم تر است که 
اگر اتفاقی رخ دهد، به دلیل نبود هواکش 

وضعیت بدی ایجاد می شود.
و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
شده  قرار  البته  افزود:  شهر  شورای  نقل 
کارشناسان این کمیسیون از این خط بازدید 

و نتیجه را گزارش کنند. 
توان  می  سرانگشتی  حساب  یک  با  پس 
تهران  مترو   ۷ و   6 خط  که  شد  متوجه 
ای«  »حرفه  البته  و  کامل«  »امنیت  از 

که  اند  گفته  دیرباز  از  نیست؛  برخورددار 
البته  و  است  درمان  از  بهتر  پیشگیری 
در  بزرگ  درس  این  هاست  سال  که 
ذهنیت مسئولان ما به فرضیه ای محال و 
کاریکاتورگونه تبدیل شده است؛ البته این 
بدان معنا نیست که در صورت افتتاح کامل 
این خط هر روز دچار حادثه و تلفات انسانی 
خواهیم شد اما با توجه به پیشرفت، فعالیت 
ها و درآمدهای کلان شهرداری مگر سطح 
توقع ما آنقدر پایین آمده که با عدم وجود 
سیستم اطفای حریق و تعداد کم هواکش 
قطار  از  استفاده  و  برداری  بهره  به  راضی 

شهری باشیم؟!
مگر با بهره برداری نخستین متروی تاریخ 
کشورمان رو به روییم که با این حجم از 
ایمنی  ذوق زدگی به استقبال آن رفته و 
و وقوع حوادث ناشی از وجود نواقص را به 
دست فراموشی سپرده ایم؟ چطور می شود 
از مراحل ساخت و تکمیل این  که پیش 
خطوط نیاز به »۷ هواکش« در قراردادها 
قید می شود اما حال طبق صحبت برخی 
کافی  هم  هواکش   ۱ حتی  مسئولان  از 
است! آیا ذهن ما محق نیست که در این 
صورت علامت سوال های فراوانی درونش 
شکل بگیرد؟ اینکه اگر ۱ هواکش هم کافی 
است پس چرا از ابتدا برای اخذ بودجه همان 
»یک هواکش« را عنوان نکردید؟! و اگر ۱ 
هواکش برای ایمنی صد درصدی مسافران 
در حالت  ای  افتتاح عجله  این  است،  کم 
با نگاهی  بینانه اش ساده لوحی و  خوش 

بدبینانه خیانت به مردم پایتخت نیست؟  
حقیقتا این همه حادثه و بلا اعم از طبیعی 
مسئولان  تا  نشده  باعث  غیرطبیعی  و 
و  کند  نمی  خبر  حادثه  که  بیاندیشند 
آنقدرها هم غیرممکن و بعید نیست؟ باید 
حتما در صورت بروز یک پلاسکوی دیگر 
به سمت اصلاح این نواقص بشتابیم؟ البته 
تجارب تلخ ما در این سال ها نشان داده 
که در صورت بروز فاجعه، باز هم به سمت 
حل نواقص نمی رویم و به دنبال پاکسازی 
صورت مسئله و انداختن تقصیرات گردن 

مدیران قبلی و قبلی تر هستیم...!
به طول  مترو،  که خط 6  است  گفتنی 
۳۲ کیلومتر و ۲۷ ایستگاه پس از تکمیل 
نهایی، منطقه دولت آباد در جنوب شرق 
غرب  شمال  در  سولقان  به  را  پایتخت 

متصل خواهد کرد.

گزارش »دنیای هوادار« از ابر پروژه تونلیِ نا ایمن پایتخت؛

آقایان ! »ذوق زدگی« از افتتاح خط 6 و 7 مترو ممنوع !
حتما باید در صورت بروز »فاجعه« به اصلاح نواقص بپردازید ؟

مهدی تیموری
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ورزشی

پایان تاریک
نه شفر، نه فرشید اسماعیلی و نه حتی فرشید باقری و 
مهدی قائدی که موقتا اخراج شده اند؛ بازنده بزرگ داربی 
نوروزی بدون تردید مهدی رحمتی بود. کاپیتان کارکشته 
استقلال به این متهم شده است که به صلاحدید خودش 
زننده ضربه پنالتی استقلال را در داربی تغییر داده و فرشید 
اسماعیلی  است.  کرده  پاتوسی  جایگزین  را  اسماعیلی 
از نزدیک ترین دوستان رحمتی در استقلال است و در 
تحلیل های غیررسمی، یکی از اعضای منتسب به کاپیتان 
آبی ها شناخته می شود. فرشید اما با پنالتی فاجعه باری که 
زد، هم خودش و هم مهدی رحمتی را به دردسر انداخت؛ 
طوری که سکوهای شاکی از همان لحظات پایانی شهرآورد 
علیه او شعار دادند و این وضعیت تا بازی با سایپا هم ادامه 
یافت. حالا هواداران در فضای حقیقی و مجازی، بی محابا 
نام می برند؛ گلری که گفته  با لفظ »مافیا«  از رحمتی 
می شود محدوده اختیاراتش در باشگاه بسیار بیشتر از یک 
بازیکن معمولی است. او پیش تر با قلعه نویی و منصوریان 
هم شدیدا به مشکل برخورد و از سوی هر دو مربی طرد 
شد. به این لیست حتی می شود پرویز مظلومی را هم اضافه 
کرد که در پایان لیگ پانزدهم، از نقش مخرب یک بازیکن 
بزرگ در تیمش گلایه کرد. حالا هم داستان سازی های 
رحمتی تا عصر وینفرد شفر تداوم پیدا کرده تا بسیاری 
از هواداران به این نتیجه برسند که راه خلاصی تیم شان، 
قطع همکاری همیشگی با آقای دروازه بان است؛ ستاره ای 
که در ۳۷سالگی شاید نتواند به مقصدی دیگر بیندیشد. اگر 
اینطور باشد او کفش هایش را در شرایطی خواهد آویخت 

که فرسنگ ها با رویاهایش فاصله دارد.
دروازه بان  ایران  فوتبال  معاصر  تاریخ  در  رحمتی  مهدی 
بزرگی بوده است. او همین حالا رکورددار بازی در لیگ برتر 
است و قطعا خیلی از هواداران تأیید می کنند که رد پای 
رحمتی، در بسیاری از موفقیت های این سالیان آبی ها کاملا 
دیده می شود. با وجود این او حالا در سراشیبی وحشتناکی 
افتاده و ممکن است دوران فوتبالش به شکلی ناخوشایند و با 
میراثی نامطلوب به پایان برسد. حقیقت آن است که رحمتی 
با همه توانایی هایش در عرصه ملی چندان ستاره ممتازی 
نبود. تا ابد تصویری که از رحمتی در لباس تیم ملی به 
جا خواهد ماند، خاطره خداحافظی عجیب او درست پیش 
از ۳بازی پایانی مرحله مقدماتی جام جهانی ۲۰۱4 است؛ 
جایی که فوتبال ایران به حضور این سنگربان نیاز داشت، اما 
رحمتی به تیم ملی پشت کرد. از قضا شاید قابل دفاع ترین 
فراز کارنامه کارلوس کی روش در فوتبال ایران در همین 
ماجرا دیده شد؛ جایی که او محکم مقابل رحمتی ایستاد 
و تیم ملی را ناباورانه با رحمان احمدی به جام جهانی برد. 
قصه رحمتی در تیم ملی به همین زشتی به پایان رسید تا 
همه هوش و حواس او معطوف به استقلال شود، اما انگار قرار 
نیست آقای کاپیتان این سنگر را هم با دلخوشی ترک کند. 
قطعا زشت ترین پایان ممکن، همین ترک تیم در محاصره 
قرارداد  است.  هواداران  اعتراضی  و  خشم آلود  فریادهای 
رحمتی با استقلال در پایان فصل خاتمه می یابد و حداقل 
در شرایط فعلی بعید به نظر می رسد در باشگاه اراده ای برای 
تمدید این قرارداد وجود داشته باشد. از سوی دیگر سن و 
سال رحمتی هم طوری نیست که او امیدوار باشد بعد از 
ترک موقت استقلال، مثل دفعات قبلی به این تیم برگردد. 
به این ترتیب، یکی از بهترین گلرهای تاریخ فوتبال ایران 
احتمالا در شرایطی اسفبار دستکش هایش را خواهد آویخت؛ 
وضعی که در آن، نه می تواند چهره ماندگار ملی به شمار 
بیاید و نه جایگاهی اساطیری و قابل دفاع در استقلال داشته 

باشد. کاش آخر قصه رحمتی طور دیگری می شد.

دریچه

 عباس سلگی با تاکید بر اینکه در 
استان  ایجاد خانه جودوی  صورت 
برگزاری  برای  لازم  بستر  البرز 
اردوهای  و  المللی  بین  مسابقات 
در  خارجی  کشورهای  با  مختلف 
کرج مهیا خواهد شد، گفت: معتقدم 
البرز ظرفیتی فراتر از کشور دارد و 
باید در عرصه بین المللی تحرک و 

پویایی بیشتری داشته باشد.
به گزارش »دنیای هوادار«، عباس 
سلگی رییس هیئت جودوی استان 

مجمع  اعضای  از  قدردانی  با  البرز 
اعتماد  و  البرز  جودوی  انتخابات 
معتقدم  گفت:  وی  به  آنها  دوباره 
سال   ۲ از  جودو  ورزش  مشکلات 
پیش و پس از کناره گیری ام از این 

هیئت بیشتر شده است.
احداث  برای  سالها  داد:  ادامه  وی 
تلاش  جودو  خانه  اعتبار  تامین  و 
که  رسیدم  ای  نقطه  به  اما  کردم 
ادامه کار برایم میسر نبود و با توجه 
در  برخی ظرفیت های موجود  به 

شهردار  وجود  از  رییسه  هیئت 
هیئت  اداره  برای  گرمدره  اسبق 
بهره گرفتیم تا بتوانیم از طریق وی 

خانه جودو را به سرانجام برسانیم.
های  تلاش  علیرغم  گفت:  سلگی 
به  هم  تمهید  این  گرفته  صورت 
سرانجام نرسید لذا تصمیم گرفتم 
مجددا به عرصه مدیریت این رشته 
ورزشی برگردم و برای تمام کردن 
یعنی  خود  تمام  نیمه  ماموریت 
سازی  پیاده  و  جودو  خانه  احداث 
طرح 4ساله توسعه جودو البرز به 

عرصه انتخابات وارد شوم.
استان  جودو  هیئت  جدید  رییس 
البرز ظرفیت های فنی این ورزش 
را بسیار بالا دانست و گفت: در این 
بخش به واسطه تلاش سرپرست و 
تیم اجرایی قبلی در وضعیت خوبی 
عملکرد  ایم  توانسته  و  هستیم 
بخش  در  اما  باشیم  داشته  خوبی 
سخت افزاری عقب ماندگی هایی 
برای آن  به سرعت  باید  داریم که 
فکری شود و خانه جودو به عنوان 
مهمترین مطالبه فعالان این ورزش 

به سرانجام برسد.
سلگی با بیان اینکه پس از اجرای 
فونداسیون خانه جودو در مجموعه 

شهید کیانپور در سال های گذشته 
اعتبار  جذب  برای  که  تلاشی  و 
و  ورزش  مدیرکل  گرفت  صورت 
اختصاص  از  خبر  استان  جوانان 
برای  تومانی  میلیارد  یک  اعتبار 
تکمیل این فضای ورزشی داده اند، 
گفت: امیدوارم با پیگیری های لازم 
و تزریق به موقع اعتبارات بتوانیم 
این پروژه ورزشی را در کوتاهترین 

زمان ممکن به اتمام برسانیم.
متولی جودو البرز با تاکید براینکه 
در صورت ایجاد خانه جودو استان 
برگزاری مسابقت  برای  بستر لازم 
با  مختلف  اردوهای  و  المللی  بین 
مهیا  کرج  در  خارجی  کشورهای 
البرز  معتقدم  گفت:  شد،  خواهد 
ظرفیتی فراتر از کشور دارد و باید 
و  تحرک  المللی  بین  عرصه  در 

پویایی بیشتری داشته باشد.
وی حضور پررنگ البرزی ها در تیم 
و  قرارداد  اشاره  مورد  را  ملی  های 
گفت: در مسابقات سوپرلیگ کشور 
اما شاهد  البرز  غیبت  علیرغم  نیز 
نقش اثرگذار نفرات این استان در 
این  و  باشگاهی هستیم  های  تیم 
موضوع گواه جایگاه خاص البرز در 

جودو است.

رییس هیئت جودوی استان البرز:

احداث »خانه جودو« زمینه برپایی اردوهای مشترک را مهیا می کند

بیک وردی با اشاره به حضور موفق 
و موثر تیم های استان در لیگ های 
کشوری گفت: صعود مقاومت به پلی 
اف لیگ برتر، حضور مدعی گونه گل 
ریحان در لیگ یک فوتبال ایران و 
نتایج خوب شهدای رزکان البرز در 
لیگ ۳ کشور را در سال ۹۷ شاهد 
بوده ایم و امیدوارم دو نماینده البرز 
درنهایت  کشور  فوتبال  لیگ  در 

بتوانند به دسته بالاتر صعود کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، منصور 
فوتبال  هیئت  رییس  وردی  بیک 
استان البرز در ارزیابی تحولات فوتبال 
استان در سال گذشته اظهار کرد: در 
بحث لیگ های استانی خوشبختانه  
مسابقات  شده  تدوین  برنامه  طبق 
به شکل رفت و برگشت برگزار شد  
وشاهد رقابت جذاب تیم ها و معرفی 
قهرمانان در روزهای پایانی بودیم که 
خود گواه سطح کیفی بالای مسابقات 

و نزدیکی قدرت تیم ها به هم بود.
البرز  استان  فوتبال  هیئت  رییس 
عدم افزایش ورودیه تیم ها را یکی از 
اقدامات حمایتی هیئت فوتبال برای 
کمک به باشگاه ها عنوان کرد وگفت: 
در حالی که در بخش های مختلف 
شاهد افزایش هزینه ها بودیم هیئت 
استان با مدیریت منابع مسابقات را 
و  برگزار کرد  ورودیه  افزایش  بدون 
با اجرای سیستم رفت وبرگشتی دو 
برابر سال های قبل به تعداد مسابقات 

افزوده شد.
بیک وردی برگزاری منظم مسابقات 

فوتسال در رده های مختلف و احیا 
لیگ فوتسال رده پایه را یکی دیگر 
از دستاوردهای سال ۹۷ برشمرد و 
گفت: در خصوص مسابقات لیگ یک 
استان نیز علاوه بر برگزاری مسابقات 
سال قبل مسابقات این فصل نیز بر 
اساس برنامه منظم در حال برگزاری 
ادامه  اسفند  پایانی  هفته  وتا  است 

دارد.
البرز پرداخت بدهی  متولی فوتبال 
البرز  فوتبال  هیئت  گذشته  های 
وتسویه مطالبات به جا مانده را مورد 
اشاره قرار داد و گفت: در این بخش 
با بدهی  از قبول مسئولیت  و پس 
انباشته ای بالغ بر ۷۵۰ میلیون تومان 
روبرو بودیم که خوشبختانه تمامی 
پرداخت شد و در صورت های  آن 
مالی و تعهدات این بخش همچون 
حق الزحمه مسابقات و خدمات نیز 

پرداخت ها به روز بوده است.
وی با بیان اینکه فوتبال البرز همچنان 
افزاری  سخت  های  محدودیت  با 
روبرو است گفت: محدودیت زمین 
و سالن استاندارد برای برگزاری لیگ 
های مختلف استانی دشواری های 
بسیاری را به دنبال داشت اما در سایه 
حمایت های اداره کل ورزش وجوانان 
انقلاب  های  مجموعه  مدیریت  و 
وشریعتی توانستیم بر آنها فائق بیاییم 
ضمن آنکه خود هیئت استان با اجاره 
دو زمین مجموع کارگران کلاک و 
مشارکت شهرستان ها در اختصاص 
زمین توانست ظرفیت های جدیدی 

را برای برگزاری مسابقات ایجاد کند.
البرز  جایگاه  وردی  بیک  منصور 
مهم  و  اثرگذار  را  فوتبال کشور  در 
از  میزبانی  گفت:  و  کرد  توصیف 
دو  در  پایه  فوتبال  ملی  فستیوال 
پذیرش  پسران،  و  دختران  بخش 
میزبانی اردوی تیم های ملی فوتسال 
و فوتبال در رده پایه همه و همه گواه 
نگاه ویژه فدراسیون به البرز وظرفیت 
های آن است و در حال حاضر این 
استان به عنوان یک بازوی توانا برای 
فدراسیون فوتبال محسوب می شود.

رییس هیئت فوتبال استان البرز در 
ادامه گفت: متاسفانه در ابتدای سال 
گذشته شاهد برخی اتفاقات بودیم 
که سبب شد اهداف و برنامه های 

تدوین شده ام برای ایجاد اصلاحات 
در ساختار فوتبال البرز عملی نشود 
اما این هدف با قدرت دنبال می شود 
و برای سال آتی بهره گیری از چهره 
های تحصیل کرده و جوان وایجاد 
تغییرات در ساختار فوتبال استان را 

با قدرت دنبال خواهیم کرد.
وی در پایان با ابراز امیدواری نسبت 
به سال جدید گفت: همواره سعی 
کرده ام نگاهی مثبت به اتفاقات و 
تحولات پیرامون خود داشته باشم 
و برهمین اساس معتقدم برای سال 
پیش رو می توانیم با یک هم افزایی 
و کارگروهی و انسجام بیشتر میان 
اهالی فوتبال موفقیت های بزرگی را 

برای البرز رقم بزنیم.

رییس هیئت فوتبال استان البرز:

امیدوار به صعود 2 نماینده فوتبال البرز به دسته بالاتر هستیم
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امید تراکتوری ها برای صدرنشینی 
به علی دایی

تراکتورسازی برای اینکه صدرنشین لیگ برتر شود، امید دارد 
سایپا با هدایت علی دایی پرسپولیس را متوقف کند.

هرچه به هفته های پایانی لیگ برتر هجدهم نزدیک می شویم، 
رقابت حساس تر می شود و تیم های مدعی با شرایط سخت 
تری به کارشان ادامه می دهند. در حال حاضر در جدول رده 
بندی پرسپولیس با ۵۱ امتیاز صدرنشین است و تراکتورسازی 
با 4۹ امتیاز رتبه دوم را به خود اختصاص داده است. همچنین 
سپاهان با 4۷ و استقلال با 44 و پدیده با 4۳ امتیاز به ترتیب 

سوم تا پنجم هستند.
در هفته های گذشته با توجه به امتیازاتی که سپاهان و 
استقلال و پدیده از دست دادند و بردهای متوالی پرسپولیس 
و تراکتور جنگ بین سرخ های تهران و تبریز بالا گرفته است. 
از این رو تراکتور در هفته بیست و پنجم در رشت میهمان 
سپیدرود انتهای جدولی است و پرسپولیس در آزادی با سایپا 
دیدار می کند. از آنجایی که روی کاغذ و با توجه به شرایط دو 
تیم می توان شانس خوبی برای برد تراکتور مقابل سپیدرود 
متصور شد، حالا سرخ های آذربایجان امیدوار به کسب برد 
در رشت هستند و البته چشم شان به علی دایی و سایپایی ها 

است تا بتوانند پرسپولیس را متوقف کنند.
تراکتورسازی در صورتی که سپیدرود را شکست دهد و البته 
سایپا بتواند یک تساوی از پرسپولیس بگیرد، صدرنشین می 
شود. در آن صورت پرسپولیس و تراکتور در امتیاز ۵۲ یکسان 
می شوند اما تفاضل گل شاگردان جورج لیکنز بیشتر است و 
آن را در صدرجدول قرار خواهد داد. باید منتظر ماند و دید چه 

اتفاقاتی در رقابت های این هفته رخ خواهد داد.

ایران چگونه به دور نهایی
 مقدماتی المپیک می رود

تیم ملی فوتبال زنان ایران امروز یک بازی حساس و سرنوشت 
ساز برابر چین تایپه دارد اما برای صعود به دورنهایی انتخابی 

المپیک باید به نتیجه دیگر بازی گروه هم چشم داشته باشد.
تیم ملی فوتبال زنان ایران در حال حاضر در رقابت های 
مقدماتی المپیک ۲۰۲۰ در گروه C رقابت ها با سه امتیاز 
از دو بازی در رده دوم گروه قرار دارد. تیم ایران امروز در یک 
بازی حساس و مهم به مصاف تیم ملی چین تایپه صدرنشین 
6 امتیازی گروهش خواهد رفت تا برای اولین بار بتواند به دور 

نهایی انتخابی المپیک صعود کند.
اما سرنوشت تیم ایران برای صعود به مرحله بعد به بازی دو تیم 
فیلیپین و فلسطین بستگی دارد چرا که ایران و فیلیپین هم 
امتیاز هستند. تیم ملی ایران بازی اول را ۲ بر صفر به فیلیپین 
باخته است و حالا باید امیدوار باشد که در بازی این تیم برابر 

فلسطین نتیجه عجیبی رقم نخورد.

پنجمین شاگرد برانکو هم سرمربی 
لیگ برتری شد!

یکی دیگر از شاگردان برانکو ایوانکوویچ در تیم ملی سرمربی 
لیگ برتر شد.

مسئولان باشگاه استقلال خوزستان در اقدامی ناگهانی سیروس 
نعمتی نژاد را از سمت سرمربیگری این تیم برکنار کردند و سید 
محمد علوی هافبک سابق تیم ملی ایران را به عنوان سرمربی 

جدید برگزیدند.
علوی در دوران بازی خود یکی از بازیکنان مورد علاقه برانکو 
ایوانکوویچ محسوب می شد که در تیم ملی در پست هافبک 
تدافعی بازی می کرد. گل از راه دور او به تیم ملی چین در 
جام ملت های آسیا در ذهن فوتبالدوستان ماندگار شده است. 
او حالا به عنوان یکی دیگر از شاگردان برانکو ایوانکوویچ از آن 
نسل فوتبال ایران توانسته در لیگ برتر هجدهم سرمربی شود 
تا تعداد شاگردان برانکو که در لیگ هجدهم سرمربی بوده اند 

به عدد پنج برسد.

خبر

سومین  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم 
دیدار در مرحله گروهی لیگ قهرمانان 
آسیا در امارات به مصاف تیم الاهلی 

عربستان می رود
سومین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
شب  سه شنبه  پرسپولیس  دیدار 
ساعت ۲۰ در امارات برگزار می شود 
و شاگردان برانکو به مصاف تیم الاهلی 
نایب  پرسپولیس  می روند.  عربستان 
قهرمان فصل گذشته لیگ قهرمانان 
در این فصل با اشتباه فاحش داوران 
مقابل السد قطر بازنده شد و در تهران 
لطف   به  را  حساس  امتیاز  دو  هم 
همین داوران پراشتباه آسیایی مقابل 
سرخپوشان  داد.  دست  از  پاختاکور 
جدول  آخر  رده  در  اکنون  ایرانی 
قرار دارند اما هنوز به صعود از گروه 
امیدوارند و به قول برانکو برای قهرمانی 

در آسیا می جنگند.
پرسپولیس اگر از سد الاهلی عربستان 
بگذرد و سه امتیاز را بگیرد  امیدهایش 
قبل  برانکو  می شود.  زنده  آسیا  در 
از این سفر امید عالیشاه را به دلیل 
کنار  تیم  فهرست  از  مصاحبه  یک 
این  از  برانکو پیش  پرفسور  گذاشت. 
مورد  در   مشابهی  تصمیم های  نیز 

بازیکنانی نظیر محسن مسلمان گرفت 
سرمربی  به  را  حق  همه  اکنون  که 
پرسپولیس می دهند. سرخپوشان در 
این فصل هنوز در لیگ برتر صدرنشین 
به  نایب قهرمان  هستند و به عنوان 

مصاف حریف عربستانی می  رود. 
امیدوارند  پرسپولیس  تیم  هواداران 
تجربه  و  با دانش  برانکو  پرفسور  که 
خودش اولین برد آسیایی را در اولین 

بازی بین المللی در سال جدید برایشان 
دادن   شکست  البته  بیاورد.  سوغات 
الاهلی کار راحتی نیست. الاهلی اگر 
چه مقابل پاختاکور شکست خورد اما 
این تیم السد قطر را ۲ بر صفر شکست 
داده و اکنون در رده دوم جدول گروه 
مثل  اگر  پرسپولیس  است.  ایستاده 
فصل گذشته در میدان حاضر شود 
برد دور از دسترس سرخپوشان ایرانی 

صورت  در  پرسپولیس  بود.  نخواهد 
می تواند  مسابقه  این  در  پیروزی 
همچنان برای قهرمانی در اسیا بجنگد.
شاید امکانات و شرایط مالی دو باشگاه 
قابل مقایسه نباشد اما فوتبال ایران 
پرسپولیس متکی  باشگاه   ویژه  به  و 
با  و  است  ایرانی  جوانان  توانایی  بر 
کارهای  می تواند  انسانی  ثروت  این 

غیرممکن را به خوبی انجام بدهد.

فوتبال  تیم  سرمربی  جلالی،  مجید 
که  است  معتقد  قائمشهر  نساجی 
این فصل می تواند  در  تراکتورسازی 
یک رقیب جدی برای پرسپولیس در 

راه رسیدن به قهرمانی باشد.
مجید  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 

فعلی  وضعیت  به  اشاره  با  جلالی 
تا  رو  پیش  هفته  شش  و  نساجی 
پایان لیگ برتر گفت: بازیکنان ما در 
بازی با سپاهان نمایش بسیار خوبی 
داشتند و حالا خودمان را آماده بازی 
با ماشین سازی می کنیم. در این بازی 

محمد آبشک را به دلیل محرومیت 
در اختیار نداریم. خوشبختانه بازیکن 
این  ما  تلاش  نداریم.  هم  مصدوم 
بازیکن  عباس زاده  محمد  که  است 
به  زودتر  هر چه  هم  نساجی  وفادار 
آمادگی کامل برسد تا از این بازیکن 
استفاده کنیم. هدف ما این است که 
جایگاه مان را در جدول ارتقا دهیم و 
اگر در پایان لیگ در نیمه بالای جدول 

باشیم، کار مهمی انجام داده ایم.
وی در پاسخ به این پرسش که امسال 
کدام تیم شانس اول قهرمانی در لیگ 
محسوب می شود، خاطرنشان کرد: اگر 
فضای اجتماعی استادیوم تبریز فضای 
تراکتورسازی  قطعاً  باشد،  مثبتی 
برای  جدی  رقیب  یک  می تواند 
پرسپولیس در راه رسیدن به قهرمانی 
مستقیم  بازی  ضمن  در  باشد. 
در  که  پرسپولیس  و  تراکتورسازی 
تعیین کننده  می شود،  برگزار  تبریز 

است.
در  تراکتورسازی  پیشین  سرمربی 
مورد اینکه خیلی ها معتقدند بازی های 
تراکتورسازی نسبت به پرسپولیس و 
کرد:  تصریح  است،  آسان تر  سپاهان 
برای قهرمان شدن شرایط جدول و 
برنامه بازی ها هم مهم است. طبیعتاً 
بازی های تراکتورسازی ساده تر است و 

روی این مسائل می توان تحلیل کرد.
جلالی در مورد انتخاب سرمربی تیم 
ملی و اینکه گزینه ایرانی بهتر است 
انتخاب  از  مهم تر  گفت:  خارجی،  یا 
یک  ابتدا  که  است  این  سرمربی، 
برنامه بلندمدت برای تیم ملی توسط 
فدراسیون ترسیم شود و در این برنامه 
طبیعتاً اهداف هم مشخص می شود. 
باید یک اتفاق فکر تشکیل داد و از 
کمک اهالی فن بهره برد. وقتی برنامه 
مشخص شد، می توان بر این اساس 

مربی را هم انتخاب کرد.

جلالی:   تراکتورسازی می تواند یک رقیب جدی برای پرسپولیس باشد

در  تراکتورسازی  بلژیکی  سرمربی 
رشت  سپیدرود  مقابل  برد  صورت 
رکورد امیر قلعه نویی و تونی اولیویرا 

در این تیم را می شکند.
هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
دوم  فصل  نیم  در  تراکتورسازی 
هجدهم  برتر  لیگ  های  رقابت 
 ۵ و  داشته  العاده  فوق  عملکردی 
مسابقه گذشته خود را با برد پشت 
سرخپوشان  است.  گذاشته  سر 

مسابقه   ۹ در  آذربایجان  فوتبال 
و  اند  مانده  بدون شکست  گذشته 
حالا یکی از مدعیان اصلی قهرمانی 
در لیگ محسوب می شوند. یکی از 
را  تراکتورسازی  در  جالب  اتفاقات 
مربی  است.  زده  رقم  لیکنز  جورج 
بلژیکی تاکنون در لیگ برتر ایران 
هیچ شکستی در کارنامه اش ثبت 
باخت  بدون  مربی  تنها  تا  نشده 
لیگ هجدهم به حساب بیاید. او در 

صورتی که مقابل سپیدرود هم به 
برد برسد، رکورد منحصر به فردی 

را ثبت می کند.
لیکنز در حالی با تراکتور به ۵ برد 
این در  از  متوالی رسیده که پیش 
لیگ شانزدهم امیر قلعه نویی و در 
موفق  اولیویرا  تونی  پانزدهم  لیگ 
شدند این رکورد را به ثبت برسانند. 
رکورد  به  بلژیکی  سرمربی  حالا 
آنها رسیده و در صورت برد مقابل 

متوالی  برد  ششمین  به  سپیدرود 
می رسد و از رکورد دو مربی مذکور 
در تراکتور عبور می کند تا نام این 
به عنوان رکوردار  بلژیکی  سرمربی 
پیروزی های متوالی در تراکتورسازی 

ثبت شود.
گفتنی است؛ دیدار سپیدرود رشت 
روز   ۱8 ساعت  تراکتورسازی  و 
جنگل  سردار  ورزشگاه  در  جمعه 

رشت برگزار می شود.

حمله جورج لیکنز به رکورد قلعه نویی و تونی

پرسپولیس ایران - الاهلی عربستان؛

 اولین برد آسیایی در سال جدید؟
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ورزشی

۵- فیلم سینمایی »در باب پایان 
)About Endlessness( »ناپذیری

 به کارگردانی روی اندرسون
۲ سال بعد از کسب شیر طلای جشنواره 
فیلمساز  اندرسون  روی  توسط  ونیز  فیلم 
این  فیلمساز  این  سوئدی،  سبک  صاحبد 
روزها در استودیوی خود در استکهلم سوئد 
سخت در حال آماده سازی مقدمات فیلم 
جدید خود است. فیلمی که گفته می شود تا 
سال ۲۰۱۹ آماده اکران عمومی خواهد شد.

هنر  آکادمی  سینمایی  بخش  گزارش  به 
و به نقل از اسکرین دیلی، روی اندرسون، 
سینماگر سوئدی ۲ سال پس از کسب شیر 
طلا از جشنواره ونیز برای فیلم »کبوتری 
شاخه  روی  هستی  باب  در  تأمل  برای 
نشست« در حال آماده سازی برای ساختن 

فیلم سینمایی جدید خود است.
اندرسون  هنوز  رسیده  های  گزارش  طبق 
نامی برای فیلمش انتخاب نکرده است. اما 
به عناوینی از قبیل »در باب بی پایانی«، »در 
باب پایان ناپذیری« و البته »در باب پایان 
است.  کرده  فکر  انسانی«  شرایط  ناپذیری 
این فیلم قرار است که تا چهارمین قسمت 
از سه گانه زندگی این فیلمساز سوئدی باشد. 
قسمت های قبلی این سه گانه عبارتند از 
»آوازهایی از طبقهی دوم« )۲۰۰۰(، »شما، 
زندگان« )۲۰۰۷( و »کبوتری برای تأمل در 

باب هستی روی شاخه نشست« )۲۰۱4(.
ارتباطات زیادی دارم اما ترجیح میدهم که 
تا ایزوله باشم!؛ این را روی اندرسون به دلیل 
پیش بردن پیش تولید فیلم جدید خود در 

سکوت خبری می گوید.
فیلم  اسکرین دیلی گفته که  به  اندرسون 
خواهد  ایپزودیک  قالب  در  را  جدیدش 
ساخت. او ادامه داده که فیلم جدیدش را 
در راستای نگاه ابزوردش به شرایط حاکم بر 

انسان معاصر نوشته است.

 »Ad Astra« 6- فیلم سینمایی
به کارگردانی جیمز گری

طلبی  جاه  فیلم جدید  هر  با  گری  جیمز 
بیشتری از خودش نشان می دهد. بعد از 
پیمودن جنگل ها در فیلم »شهر گمشده 
فتح  فکر  به  امسال  که  است  زد« طبیعی 

آسمان و فضا بیفتد.
در درام علمی-تخیلی »Ad Astra« برد 
پیت در نقش آرمی کورپس بازی می کند. 
مهندسی که قبول می کند به ماموریتی برود 
که شبیه ماموریتی است که پیش تر پدرش 
به آن رفته بود و در حین ماموریت ناپدید 
شد. هدف ماموریت سفر به منظومه شمسی 

است. با توجه به تم معمول فیلم های جیمز 
گری به نظر می رسد که در این فیلم هم 
قرار است با مردانگی زخم خورده رو به رو 
باشیم که قاعدتا در یک حماسه فضایی در 
ابعاد بزرگ ترکیب جذابی می شود. اگر این 
فیلم که محصول کمپانی فاکس قرن بیستم 
است موفق شود جیمز گری در کارنامه کاری 
اش به قله های تازه ای دست پیدا می کند.

7- فیلم سینمایی »یادداشت« 
 )Memoria(

به کارگردانی آپیچاتپونگ ویراستاکول
اپیچاتپونگ ویراستاکول تایلندی کارگردان 
این فیلم است. تیلدا سوئینتون بازیگر اصلی 
این فیلم است. داستان فیلم در مورد زنی 
اسکاتلندی است که به کلمبیا سفر می کند 
و در آنجا صداهای عجیب و غریبی می شنود 
این  به فکر کردن در مورد ظاهر  و شروع 

صداها و تصور آن ها می کند.
ویراستاکول پیش از این با فیلم سینمایی 
»عمو بونمی خاطرات گذشته را به یاد می 
آورد« نخل طلای کن را از آن خود کرده 
است و پیش بینی میشود که این فیلم سال 
از  یکی  معتبر  ای  در جشنواره  نیز  جاری 

نامزدهای اصلی جایزه باشد.

 )Greed( »8- فیلم سینمایی »طمع
به کارگردانی مایکل وینترباتوم

استیو کوگان بازیگر اصلی جدیدترین فیلم 
کمدی مایکل وینترباتم است. داستان این 
میلیاردر  فروش  خرده  یک  مورد  در  فیلم 
است که برای تولد 6۰ سالگی اش به جزیره 
میکونوس یونان می رود. آیلا فیشر نقش 
همسر او را بازی می کند و دیوید میچل 
به عنوان یک خبرنگار نقش آفرینی میکند. 
هرگونه شباهتی با فیلیپ گرین، کارآفرین و 
سرمایه دار بریتانیایی و مالک گروه آرکادیا در 

این فیلم کاملا تصادفی است!

9- فیلم سینمایی »ببخشید
 دلتنگت شدیم«

 )Sorry We Missed You( 
به کارگردانی کن لوچ

با  که  است  خانوادهای  روایتگر  فیلم  این 
بحران اقتصادی سال ۲۰۰8 برای پرداخت 
بدهی های شان به مشکل برمی خورند و پدر 
خانواده نیاز به یک ون دارد تا بتواند به عنوان 
یک راننده به توزیع جنس بپردازد. کریس 
هچن در نقش پدر خانواده، دبی هانیوود مادر 
خانواده و کیتی پروکتور و ریس استون نیز 

دیگر بازیگران فیلم هستند.

همکار قدیمی لوچ یعنی پل لاورتی فیلمنامه 
این فیلم را نوشته است. آخرین فیلم لوچ »من 
دنیل بلیک هستم« درباره فردی بود که بیکار 
شده و به کمک های اجتماعی نیاز دارد و در 
عین حال یک مادر جوان و فرزندانش نیز 
تلاش داشتند تا بتوانند زندگی خود را پیش 
ببرند. فیلم در نهایت نخل طلای جشنواره 
فیلم کن ۲۰۱6 را برای کارگردان انگلیسی 
به ارمغان آورد و به دومین فیلم پرفروش این 

کارگردان 8۲ ساله در بریتانیا بدل شد.

10- فیلم سینمایی »درد و افتخار« 
)Dolor Y Gloria(

 به کارگردانی پدرو آلمادوار
پدرو آلمادوار جدیدترین فیلم سینمایی اش 
را با عنوان »درد و افتخار« ساخته و آنتونیو 
بندراس و پنه لوپه کروز بازیگران اصلی این 

فیلم سینمایی هستند.
این  محور  زن  عموما  های  درام  بر خلاف 
کارگردان، قهرمان های داستان فیلم آلمادوار 
این بار ۲ شخصیت مرد )بندراس و اچندیا( 
هستند. تولید این پروژه سینمایی از ژوییه 

آینده آغاز می شود.
در خلاصه داستان فیلم آمده است: »عشق 
میرایی،  مادر،  دوم،  های  عشق  اول،  های 
کرده  کار  قبلا  کارگردان  با  که  بازیگرانی 
ظاهرا  اکنون«.  و  دهه شصت، هشتاد  اند، 
قرار است فیلم جدید آلمادور مجموعه ای 
به  گذشته  و  حال  زمان  در  را  پیوندها  از 
تصویر بکشد. به این ترتیب، کروز و سرانو در 
نقشهای مکمل مقابل دوربین خواهند رفت.

کمدی  در  این  از  پیش  کروز  و  بندراس 
»خیلی هیجان زده ام« به کارگردانی آلمادوار 
ایفای نقش کرده اند. این فیلم کمدی در 

سال ۲۰۱۳ روی پرده رفت.

11- فیلم سینمای »ما« )Us( به 
کارگردانی جردن پیل

جردن پیل پس از ساخت فیلم موفق »برو 
با  فیلمی جدید  به ساخت  بیرون« دست 

عنوان »ما« زده است.
بر اساس آخرین اخبار سینمایی جهان فیلم 
سینمایی »ما« که ابتدا قرار بود در تاریخ ۱۵ 
مارس ۲۰۱۹ یعنی ۲4 اسفند ۱۳۹۷ اکران 
شود، حال طبق اعلام روابط عمومی این فیلم 
سینمایی در تاریخ ۲۲ مارس ۲۰۱۹ یعنی 
۲ فروردین ۱۳۹8 به روی پرده های سینما 
رفته و اکران خواهد شد. پیش بینی می شود 
این فیلم سینمایی بتواند نظر مخاطبان را به 
صورت ویژه ای جلب کند و موجب رضایت 
منتقدان سینما شود. علت این تغییر زمان 

اکران انتخاب مناسب تر برای نمایش این 
فیلم سینمایی عنوان شده است.

این فیلم ترسناک درباره زندگی یک پدر و 
مادر است که تصمیم می گیرند به همراه 
فرزندان و دوستان خود به یک سفر گردشی 
بروند. آن ها برای تعطیلات خود ساحل را 
انتخاب می کنند که به استراحت بپردازند. 
زمانی  تا  رود  می  پیش  خوب  چیز  همه 
افراد عجیب و  که شب می شود. تعدادی 
باعث  این مکان شده که  وارد  غیرمنتظره 
ایجاد رعب و وحشت و هرج و مرج می شوند.

12- فیلم سینمایی »مرد ماه جوزا« 
)Gemini Man(

 به کارگردانی آنگ لی
کارگردان  لی«،  »آنگ  ساخته  جدیدترین 
چون  آثاری  که  آمریکایی-تایوانی  معروف 
»زندگی پی« و »ببر خیزان، اژدهای پنهان« 
را در کارنامه سینمایی اش دارد، اواخر سال 
۲۰۱۹ به روی پرده می رود. کمپانی »اسکای 
دنس« که از تولیدکنندگان فلم اکشن »مرد 
ماه جوزا« است، تاریخ نمایش آن را چهارم 
از  یکی  فیلم  این  اعلام کرد.  اکتبر ۲۰۱۹ 
مهمترین پروژه های سینمایی ساخته نشده 
هالیوود در ۲۰ سال اخیر محسوب می شود.

داستان »مرد ماه جوزا« درباره یک آدمکش 
سالخورده است که سعی دارد حرفه خود را 
کنار بگذارد، اما ناگزیر است در آخرین مبارزه 
با بدل خود که ۲۵ سال جوانتر از اوست و در 

اوج قابلیت، رو به رو شود.
ساخت این پروژه سینمایی برای اولین بار 
در سال ۱۹۹۷ در کمپانی »دیزنی« مطرح 
شد و قرار بود »دارن لمِکی« و »دان مورفی« 
به عنوان تهیه کننده و »تونی اسکات« در 
مقام کارگردان در ساخت آن همکاری کنند، 
اما در حالی که این پروژه سینمایی همواره 
و  داخل  در  اجرایی  مسئولان  علاقه  مورد 
خارج کمپانی »دیزنی« بود، برای سال ها 
به عنوان پروژه ای غیرقابل ساخت در نظر 
گرفته می شد و امکانات تکنولوژی آن زمان 
اجازه ساخت ایده های ساخت این فیلم را به 

آن ها نمیداد.

13- فیلم سینمایی »روزی روزگاری 
در هالیوود«

 )Once Upon A Time In Hollywood( 
به کارگردانی کوئینتین تارانتینو

جدیدترین اثر سینمایی کوئینتین تارانتینو با 
از  یکی  هالیوود«  روزگاری در  عنوان »روزی 
مهمترین فیلم هایی است که سینما دوستان و 
مخاطبان جدی سینما منتظر دیدن آن هستند.

این اثر جزو مهمترین فیلم های سال آینده 
است. کوئنتین تارانتینو برنده ۲ جایزه اسکار 
بهترین فیلمنامه برای »جانگوی رها شده از 
بند« و »پالپ فیکشن« )داستان های عامه 
کارگردانی  برای  اسکار  نامزد ۲   و  پسند( 
»حرامزاده های بی آبرو« و »پالپ فیکشن« 
فیلمی ساخته درباره هالیوود دهه شصت که 
بخشی از آن روایت زندگی رومن پولانسکی و 
به قتل رسیدن همسرش شارون تیت است.

همین خلاصه داستان کافی بود که فیلم از 
همان مرحله انتخاب بازیگر سروصدای زیادی 
به پا کند. بعد هم که تارانتینو سراغ ستاره 
پیت  برد  با  او  رفت.  هالیوود  اول  تراز  های 
پیشتر در فیلم »حرامزاده های بی آبرو« و 
با دی کاپریو در فیلم »جانگوی رهاشده از 
بند«، ۲ فیلم اسکاری اش، همکاری کرده بود.
این درام جنایی روی خانواده منسون قاتلان 
شارون تیت تمرکز کرده است. نکته دیگر 
این که فیلم را قرار بود مثل بقیه فیلم های 
تارانتینو کمپانی هاروی واینستاین تهیه کند 
که بعد از ماجراهای رسوایی های واینستاین، 
تارانتینو استودیوی پخش کننده را به سونی 
تغییر داد. فیلمی درباره سینماست که توسط 
یک عشق سینما ساخته میشود. طبیعی 

است که برای دیدنش مشتاق باشیم.

 )Dumbo( »14- فیلم سینمایی »دامبو
به کارگردانی تیم برتون

انیمیشنی  سراغ  به  تازگی  به  برتون  تیم 
پرطرفدار رفته که به نظر می رسد یکی از 

مهمترین و جذابترین فیلم های سال باشد.
مایکل کیتون، ایوا گرین، دنی دِویتو و کالین 
فارل در پروژه جدید تیم برتون ایفای نقش 

کرده اند.
»دامبو« بازسازی سینمایی انیمیشن موفق 
دیزنی است که سال ۱۹4۱ ساخته شده بود. 
خود انیمیشن مثل اکثر کارتون های آن سال 
های دیزنی اقتباس آزادی از یک قصه بود. 
هلن ابرسون و هارولد پرل کتابش را نوشته 
بودند. بعد از بازسازی انیمیشن هایی مثل 
»سیندرلا« و »دیو و دلبر« حالا »دامبو« قرار 
است گام بزرگتری در این زمینه باشد. اولین 

تریلرهای فیلم اوایل امسال منتشر شد.
داستان یک فیل جوان که به واسطه گوش 
های بزرگی که دارد می تواند پرواز کند. او 
موفق میشود با این شیرین کاری اش به نجات 
سیرک  وقتی  اما  کند.  کمک  سیرک  یک 
برنامه جدیدی برای آن ها می چیند دامبو و 
دوستانش متوجه اسرار سیاهی می شوند که 
پشت صحنه رنگارنگ و درخشان سیرک در 

جریان است.

با فیلم های مهم سال 2۰1۹ آشنا شوید -2

از کوئینتین تارانتینو
تا   تیم برتون

لئوناردو دیکاپریو و برد پیت در نمایی از فیلم »روزی روزگاری در هالیوود« ساخته کوئینتین تارانتینو

سینماپرس: هر سال با نگاهی به لیست فیلم هایی که از کارگردان های مطرح دنیا برای اکران 
و رقابت در جشنواره ها مطرح می شود شور و شوقی برای علاقه مندان واقعی سینما به وجود 

می آید که قرار است فیلم هایی از فیلمسازان محبوبشان را در این سال ببینند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از »سینما پرس«، در این مقاله خبری-تحلیلی سعی شده 
نگاه داشته باشیم به برخی از مهمترین فیلم ها و فیلمسازان مطرحی که در سال ۲۰۱۹ 

می توانند گزینه های مهمی برای علاقمندان به سینما، سینمادوستان و سینماگران باشند
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به  ایران  فوتبال  ملی  تیم  سابق  ستاره 
سکوت چندماهه خود پایان داد. 

به گزارش »دنیای هوادار«، با وجود سابقه 
بولتون،  فولام،  باشگاه های  در  حضور 
تراکتورسازی، استقلال و ... و کاپیتانی تیم 
ملی که در تمام این تیم ها ستاره بود و در 
میانه زمین آقایی می کرد، اما مدتی بود 
نام اش در فوتبال ایران شنیده نمی شود؛ 
او که در حال حاضر ۳6 سال سن دارد و 
می تواند دو، سه فصل دیگر به بازی ادامه 
دهد، در ماه های گذشته چندان خبرساز 
آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  اینکه  تا  نبود 
جریان  به  را  ایرانی  بازیکن  این  دوباره 

خبرها بازگرداند.
آندرانیک تیموریان که یکی از محبوب ترین 
بازیکنان بوده و جزو ستاره های نامدار یک 
دهه اخیر استقلال محسوب می شود، در 
مرحله یک چهارم نهایی فصل ۲۰۱۳ لیگ 
قهرمانان آسیا گلی استثنایی برابر بوریرام 
حالا  گل  آن  که  رساند  ثمر  به  تایلند 
رقابت ها  این  تاریخ  گل  برترین  به عنوان 

انتخاب شده است.
لیگ  تاریخ  در  آندو  گل  شدن  بهترین 
او  سراغ  تا  شد  بهانه ای  آسیا  قهرمانان 
برویم و گفت وگویی با کاپیتان سابق تیم 
ملی داشته باشیم که مشروح صحبت های 

او را در زیر می خوانید:

خیلی خوشحال هستم
 خدا را شکر که گلم بهترین گل تاریخ 
آسیا شد؛ تلاش و زحمات تمام بازیکنان 
تیم بود که در مرحله یک چهارم نهایی 
لیگ قهرمانان به ثمر نشست و توانستم 
آن گل را از فاصله ای دور به تیم بوریرام 
مرحله  به  استقلال  تیم  و  بزنم  تایلند 
نیمه نهایی لیگ قهرمانان صعود کند؛ جا 
دارد از تمام اشخاصی که ابتدا خودشان 
را لایق دانستند و بعد به گل بنده رای 

باشگاه  بالاخره  چون  کنم  تشکر  دادند، 
استقلال برابر تیم بوریرام بازی کرد ولی 
در واقع نماینده یک کشور در آسیا بود؛ 
افتخار  پرُ  پرچم  توانستیم  شکر  را  خدا 
ایران را با توجه به عملکردمان به اهتزاز 
درآوریم. خیلی خوشحال هستم و خدا را 
شکر می کنم؛ از تمام کسانی که در داخل 
و خارج از ایران به من رای دادند تشکر 

کرده تا این گل انتخاب شود.

مثل آن گل زده بودم
به تیم های ملی بحرین و عمان و همچنین 
فولاد در ورزشگاه آزادی به همین شکل 
گلزنی کرده بودم؛ تعریف از خود نیست 
ولی چند گل از این فاصله زدم، اما چون 
این گل در لیگ قهرمانان آسیا، با استقلال، 
در شرایط حساس تیم و در مرحله یک 
چهارم زده شد و جذاب تر از بقیه گل ها 
بود، انتخاب شد؛ در مرحله مقدماتی جام 
جهانی و جام ملت ها نیز برابر بحرین به 
مردم  دیگر  کردم؛  گلزنی  شکل  همین 
در این نظر سنجی شرکت کردند و گلم 

بهترین شد.

استقلال 2013 می توانست قهرمان 
آسیا شود

آن زمان با استقلال تا مرحله نیمه نهایی 
بالا رفتیم که من در بازی برگشت با اف. 
سی. سئول محروم بودم؛ آن تیم استقلال 
حداقل  داشت؛  را  آسیا  قهرمانی  شرایط 
اینکه می توانست تا فینال پیش برود ولی 
برابر اف. سی. سئول گل بدی خوردیم و 
و  است  همین  حرفه ای  فوتبال  باختیم؛ 
این اتفاقات می افتد؛ تیم سئول با هوش 
بازی کرد و در زمین خودش ما را ۲ بر 
صفر شکست داد که کارمان را سخت تر 
کرد؛ در تهران هم با آنها مساوی شدیم و 

نتوانستیم به فینال برسیم.

مشکلات فوتبال ایران بیشتر شده، 
نه کمتر

 متاسفانه ما ایرانی ها همیشه می خواهیم 
شرایط فعلی را با عملکرد قبل خودمان 
مقایسه کنیم که این یک بازخورد و طرز 
فکر اشتباهی است؛ کسی منکر آن نیست 
که فوتبال یک صنعت است و روز به روز 
پیشرفت می کند؛ آن سال که با بوریرام 
بازی کردم را نمی گوییم، اما دو، سه فصل 
پرسپولیس،  استقلال،  هم  آن  از  قبل 
سپاهان و ذوب آهن خوب بودند ولی باید 
دید از آن زمان تاکنون قوی تر شدیم یا 
روی  را  گذشته  اشتباهات  ضعیف تر؟ 
کاغذ آوردیم که بگوییم اگر ۱۰ مشکل 
قوی تر  و  رفع کرده  را  مورد  دو  داشتیم، 
شدیم یا خیر؟ چند مشکل برطرف شد؟ 
مشکلات ما کمتر شد یا از ۱۰ تا به ۱۲ 
و ۲۰ مشکل رسید؟ کارهای ما آکادمیک 
داریم  دوست  نیست؛  سیستماتیک  و 

لحظه ای نتیجه بگیریم.

تفاوت فوتبال ایران و قطر
جام  در  قطر  امسال  قهرمانی  با  کاری 
ملت های آسیا ندارم ولی آنها مسائلی مثل 
دوندگی،  تیمی،  عملکرد  نخوردن،  گل 
داشتن درک متقابل از خود و مربی شان 
داشتند؛ حالا ما پیشرفت کردیم یا آنها؟ 
آنها ۱۰ سال وقت گذاشتند؛ گفتند شاید 
۱۰ سال دیگر قوی نشوند ولی هدفشان 
رسیدن به نیمه نهایی جام ملت ها بود و 
و  فوتبالی  اتفاقات خوب  اول شدند،  اگر 
زحمات و تلاش شان بوده است؛ غیر از این 
که نیست؛ فرق ما و آنها در این مسائل 

است.
فقط به دنبال رفتن به جام جهانی هستیم

 ما تیم های آکادمی پایه خوبی نداریم که 
موضوع مهمی است؛ فوتبال ما سیستماتیک 
نیست؛ دنبال نتایج لحظه ای هستیم؛ الان 

در جام  دارد  ایران دوست  ملی  تیم  فقط 
این فکر می کند در چه  به  باشد؛  جهانی 
دوره هایی بوده و نبوده است؛ آیا مثلا باید به 
رفتن تیم ملی ایران یا یک آسیایی به مرحله 
و خوشحال  بسنده کرد  دوم جام جهانی 
بود؟ اصلا چرا باید بازیکنان ایران در زمان 
برترین های AFC متضرر شوند؟  انتخاب 
چرا نباید در رشته فوتبال یک ستاره و جایزه 
در کنفدراسیون فوتبال آسیا نداشته باشیم؟ 

چون شخصی در آنجا نداریم.

نمی توانیم برابر برزیل با 3 دفاع بازی 
کنیم

 در تیم ملی باید براساس داشته هایمان 
تیم  مقابل  نمی توانیم  کنیم؛  بازی  باید 
اگر  با سه دفاع قرار بگیریم؛  ملی برزیل 
این کار را انجام دهید، ۱۲ گل می خورید 
و همه به شما می خندند؛ زمانی که یک 
بر صفر می بازی یا صفر- صفر می کنی، 
اهمیت دارد؛ هر مربی برای خودش طرز 
فکر، عملکرد و گزینشی در یک بازی و 
کل فصل دارد؛ اسپانیا برابر آلمان و دیگر 
تیم ها با شیوه های مختلف بازی می کند؛ 
سیستم فوتبال ایران ۵۰ سال است همین 
اختیار  در  بیشتر  توپ  مالکیت  که  بوده 
ضعیف  ما  سال ها  این  در  است؛  حریف 
شدیم یا قوی؟ باید خودمان را قدرتمند 

کنیم و سطح بازی را بالا ببریم.

قرار بود به تراکتور بروم
عد  از اینکه با گسترش فولاد فسخ قرارداد 
کردم تا به تراکتورسازی بروم، یک اتفاقاتی 
افتاد که به آنجا نرفتم؛ مسائلی بین خودم 
از  جدایی  از  پس  افتاد؛  اتفاق  آقا  آن  و 
ابتدایی  هفته های  در  که  ماشین سازی 
آقای  نظر  زیر  افتاد،  اتفاق  امسال  لیگ 
محمد ملایی هر روز و مرتب تمریناتم را 
دنبال می کنم؛ در نیم فصل می خواستم با 
یکی از تیم ها که مذاکره داشتم، قرارداد 
ببندم که قسمت نشد؛ با این حال شرایط 
امیدوار  انشاالله  و  کردم  حفظ  را  خودم 
هستم در سال آینده اتفاق خوبی بیافتد 

و به فوتبالم ادامه دهم.

خداحافظی نکردم و برمی گردم
هنوز خداحافظی رسمی از ورزش حرفه ای 
خودم که فوتبال است، نداشتم؛ کلاس های 
مربیگری را تا سطح B ایران رفتم؛ البته 
خیلی از سایت ها از طرف خودشان زدند 
که من از فوتبال خداحافظی کردم ولی 
به  می کنم.  تکذیب  را  مسائل  آن  من 
این  و  نکردم  خداحافظی  رسمی  طور 
مسئله اصلا در ذهنیتم نیست؛ بزرگترین 
بودند که یکی،  فوتبالیست های دنیا هم 
دو فصل بازی نکردند و برگشتند؛ اتفاق 

عجیب و غریبی نیست.

حرف های خواندنی آندو تیموریان  بعد از ماه ها سکوت

باشگاه های خارجی در رختکن شان 
دعوا نمی شود؟

رئیس فدراسیون فوتبال ایران در شرایطی 
به عنوان نایب رئیس کنفدراسیون آسیا 
انتخاب شده که تجربه نشان داده داشتن 
رشته  این  برای  نفعی  کرسی ها  این 
پرطرفدار ندارد و بیشتر به سود فرد است!

چند  هر  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
هر  در  المللی  بین  کرسی های  داشتن 
فدراسیونی به سود ورزش ایران محسوب 
اما پرسش اصلی این است که  می شود 
آیا این کرسی ها برای ورزش ایران سود 
این  که  فردی  برای  یا  داشت  خواهد 

مسئولیت را برعهده گرفته است؟
رشته های  در  ایران  ورزش  سالهاست 
بین  کرسی های  نداشتن  از  مختلف 
المللی تأثیرگذار لطمه دیده و در بسیاری 

موارد حق ورزشکاران ضایع شده است. 
این اتفاق حتی زمانی که فدراسیون مد 
رخ  داشته  هم  المللی  بین  کرسی  نظر 
تا ثابت شود صرف داشتن کرسی  داده 
از حق ورزشکاران  تضمین کننده دفاع 
ایران نیست و باید افرادی انتخاب شوند 
و  المللی  بین  رایزنی های  توانایی  که 
تأثیرگذاری در تصمیم گیری ها را داشته 

باشند.
فوتبال یکی از رشته هایی است که اگر 
افراد شایسته و کاربلد آن دارای کرسی 
بین المللی در کنفدراسیون فوتبال آسیا و 
فیفا شوند، می تواند برای کشورمان آورده 
مثبتی داشته باشد. اتفاقی که سالهاست 
آن  منتظر  رشته  این  به  علاقمندان 

هستند اما با وجود کرسی هایی که کسب 
شده، هنوز تأثیری دیده نشده است.

مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال در 
عنوان  به  جدید  سال  ابتدایی  روزهای 
انتخاب  آسیا  کنفدراسیون  رئیس  نایب 
علی  این  از  پیش  که  مسئولیتی  شد. 
برعهده  را  آن  سال  چهار  هم  کفاشیان 
داشت اما عملاً نتوانست کمک تأثیرگذار 

و شاخصی به فوتبال ایران کند.
پرسش  این  تاج  مهدی  انتخاب  با  حالا 
دوباره مطرح می شود که آیا داشتن این 
کرسی به سود فوتبال ایران خواهد بود یا 

به سود مهدی تاج؟
تجربه ثابت کرده داشتن این کرسی صرفاً 
برای فرد مسئول سود خواهد داشت و 

چرا  داشت  نخواهد  فوتبال  برای  ثمری 
که اگر این طور نبود تیم های ایرانی در 
تیم های  با  اخیر دیدارهایشان  سال های 
برگزار  بی طرف  زمین  در  را  عربستانی 
در  بیرانوند  علیرضا  حق  نمی کردند، 
انتخاب بهترین بازیکن سال آسیا خورده 

نمی شد و…
اینکه فوتبال ایران در سالهای اخیر نایب 
رئیسی آسیا را برعهده داشته چه تأثیری 
در فوتبال داخلی داشته است؟ کدام طرح 
و پیشنهاد از سوی نماینده ایران در آسیا 
چند  هر  کمکی  بتواند  که  شده  مطرح 
کوچک برای ورزش کشورمان باشد؟ در 
ایران  فوتبال  آسیا  گیری  تصمیم  کدام 

تأثیرگذار بوده است؟

را  نقایص  این  می تواند  تاج  مهدی  آیا 
برطرف کند یا او هم مثل رئیس پیشین 
برمی گردد؟  و  می رود  جلسات  به  تنها 
برای حضور چهار  فدراسیون  رئیس  آیا 
برنامه دارد  این مسئولیت  ساله اش در 
صرفاً  یا  کرده  مشخص  را  اهدافش  و 
یک کرسی را در اختیار دارد که اسمش 

مطرح باشد؟
تصمیمات  در  بودن  تأثیرگذار  برای 
کنفدراسیون فوتبال آسیا نیاز به برنامه 
ریزی، هدفگذاری و البته حضور فعال در 
جلسات مختلف است که طبیعتاً دانستن 
عامل  تاثیرگذارترین  و  مهمترین  زبان 
است. فاکتوری که کمتر نشانه ای از آن در 

رئیس فدراسیون فوتبال دیده می شود.

فقط جلسه می روند و می آیند؛ 

نایب رئیسی »تاج« در آسیا چه کمکی به فوتبال ایران می کند؟
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آقای گل آسیا راهی لیگ ایران می شود
حمد داوود مهاجم ۱8 ساله تیم ملی عراق و باشگاه نفت این کشور در مصاحبه 

ای با رسانه های این کشور از برنامه های خود برای حضور در باشگاه های خارجی 
صحبت کرد و مدعی شد قطر یا ایران مقصد بعدی او خواهند بود. محمد ا توجه 

به سن ۱8 سال هر باشگاهی که او را به خدمت بگیرد

قهرمانی پاری سن ژرمن به تعویق افتاد
در آخرین بازی هفته سی و یکم رقابت های لیگ فرانسه پاری سن ژرمن به مصاف 

استراسبورگ رفت. این دیدار که در ورزشگاه خانگی پاری سن ژرمن برگزار شد با تساوی 
دو بر دو به پایان رسید. برای پاری سن ژرمن چوبو موتینگ و تیلو کرر گلزنی کردند. 

شاگردان توخل با پیروزی در این دیدار می توانستند جام قهرمانی را بالای سر برند

مخالفت سازمان لیگ با درخواست شاهین بوشهر
مسئولان باشگاه شاهین بوشهر با توجه به اینکه در دو هفته متوالی از ۳ هفته پایانی 

لیگ یک میهمان هستند از سازمان لیگ درخواست کردند تا دیدار شان با مس 
رفسنجان را به هفته پایانی این رقابت ها موکول کنند اما مسئولان برگزاری مسابقات 

این درخواست را رد کردند.

گواردیولا: حتی اگر قهرمان هم نشویم موفق بوده ایم
گواردیولا، سرمربی منچسترسیتی که تیمش  همچنان برای قهرمانی در چهار رقابت 

مهم فصل شانس دارد می گوید بازیکنانش چه امسال به جامهای قهرمانی دست 
پیدا کنند و چه حتی اگر دست شان از قهرمانی کوتاه بماند، در فصل جاری چنان 

درخششی داشته اند که ارزشی در حد قهرمانی داشته باشد.

خوزستانی ها رکوردار تغییر مربیان در لیگ برتر
 از چهار تیم خوزستانی این فصل لیگ برتر سه تیم دست به تغییر در کادر فنی 

خود زده اند. نفت مسجد سلیمان، استقلال و فولاد خوزستان. استقلال خوزستان 
سید محمد علوی را به عنوان ششمین مربی بر بالای سر خود می بیند و فولاد 

خوزستان هم از ابتدای فصل چهار سرمربی داشته است.

کوتاه از ورزش
ایران و جهان بعضی ها داغشو دوست دارن 

احمدزاده در راه بازگشت به لیگ ایران
فرشاد احمدزاده هافبک ایرانی اگرچه از زندگی در لهستان خوشحال است ولی 

با توجه به شرایطش دوست ندارد در تابستان پیش رو قراردادش را تمدید کند و 
قصد دارد به لیگ ایران برگردد. او به سرمربی تیم اعلام کرده که قصد بازگشت 

به ایران را دارد.

نمره خوب آزمون مقابل لوکوموتیو مسکو
از هفته بیست و دوم رقابت های فوتبال لیگ برتر روسیه، زنیت در خانه لوکوموتیو 

مسکو به میدان رفت و این بازی با تساوی یک بر یک به پایان رسید.در این بازی 
سردار آزمون ۹۰ دقیقه در ترکیب تیمش حضور داشت سایت چمپیونات روسیه در 

ارزیابی فنی اش از این دیدار به سردار نمره خوب 6 و نیم را داد.

48 تیمی شدن جام جهانی قطر قطعی نیست
ناصر الخاطر رئیس سازمان برگزاری این رقابت ها گفت: مسئله افزایش تعداد تیم های 

جام جهانی به هیچ وجه قطعی و تمام شده نیست. ما در کنار فیفا در حال بررسی یک 
تست از احتمال افزایش تعداد تیم ها در این دوره هستیم. چیزی که الان قطعی است 

این است که جام جهانی با ۳۲ تیم برگزار می شود.

فصل کابوس وار برای کاوه رضایی به پایان رسید
کاوه رضایی همچنان شرایط بدی در تیم بروخه دارد. این بازیکن ایرانی که 

گران ترین خرید تیمش محسوب می شود، همچنان از شرایط بدی دور است. 
او در ابتدای فصل در گلزنی ناکام بود . کاوه رضایی با جدایی از تیم شارلوا به 

بروخه پیوست و در تیم جدید خود تنها یک گل به ثمر رساند

واکنش باشگاه اینتر به جدایی ایکاردی
ماروتا، مدیر اجرایی اینتر درباره جدایی ایکاردی گفت : ایکاردی تنها ۲6 سال سن دارد 

ولی رفتارهایی از خود نشان داده که من با این سن و سال تا الان آنها را انجام نداده ام. 
او باید از اشتباه های خود درس بگیرد و تنها روی فوتبال متمرکز باشد. ایکاردی بازیکن 

اینتر وآخر فصل تصمیم نهایی گرفته خواهد شد.

منچستر  و  لحظه هاست  بازی  فوتبال 
این  کم  تاریخش  طول  در  یونایتد 
لحظه های سرنوشت ساز را تجربه نکرده. 
این هفته ۱۰ سالگی گل فدریکو ماکدا به 
استون ویلا بود، گلی که در نهایت کورس 
یونایتد  سود  به  را  برتر  لیگ  قهرمانی 
بازی های  این فصل هم  یونایتد  زد.  رقم 
سر  پشت  را  توجهی  قابل  دراماتیک 
گذاشته، از بازگشت بزرگ مقابل یوونتوس 
در تورین و البته آن شب فراموش نشدنی 

در پاریس.
این  به  صرفا  نمی توان  فصل  یک  در  اما 
لحظه های گذرا وابسته بود و بهترین مثال 
ماه های  در  پوگبا  پل  فرم  زمینه  این  در 
اخیر است. پوگبا بعد از رفتن ژوزه مورینیو 
که  روانی ای  فشار  زیر  از  آمدن  بیرون  و 
مربی پرتغالی بهش تحمیل کرده بود، بدل 
به کلیدی ترین مهره اوله گونار سولشر در 
راه احیای منچستر یونایتد شد. اما افت او 
در یک ماه گذشته تیمش را هم به همان 

مسیر قبل بازگردانده.
دو گلی که پوگبا در اوایل فوریه به فولام 
چهار  جمع  به  یونایتد  تا  شد  باعث  زد 
که  جایگاهی  برسد،  جدول  بالای  تیم 
بعد از اخراج مورینیو به شدت نامحتمل 
به نظر می رسید. از این بازی به بعد اما 

پوگبا حتی یک گل هم در لیگ نزده و 
فقط یک پاس گل برای هم تیمی هایش 
فراهم کرده. پوگبا در شش بازی اخیر در 
هر ۹۰ دقیقه تنها ۰.۲۰ موقعیت گلزنی 
برای خودش و ۰.۰8برای هم تیمی هایش 
این  شروع  از  پیش  که  آماری  ساخته، 
مقطع خاموش، به ترتیب ۰.64 و ۰.۲4 
بود. او در شکست هفته پیش یونایتد برابر 
ولوز تنها ۷۰ درصد پاس هایش را به مقصد 

رساند، بدترین آمار او در این فصل.
پایین آمدن  و  پوگبا  افت  از دلایل  یکی 
آمارش می تواند نوع استفاده سولشر از او 
باشد. بهترین نمایش های پوگبا در دوران 
مربی نروژی، برابر هادرزفیلد و بورنموس 
چندان  رقبای  تیم  دو  این  اینکه  با  بود. 
سرسختی نیستند، اما بازی پوگبا نزدیک 
بعد  در  او  آزادی  و  شماره ۱۰  پست  به 
هجومی، بالاترین پتانسیل او در زمین را 
به نمایش در می آورد. در بازی های اخیر 
یونایتد اما بالا رفتن وظایف دفاعی او یک 
بار دیگر پوگبا را شبیه بازیکن تیم مورینیو 

نشان داده.
سولشر در دوران کوتاهش روی نیمکت 
یونایتد دست به تغییر و تجربه ورزی های 
از  البته بخشی  تاکتیکی زیادی زده، که 
به خاطر مصدومین  و  اجبار  روی  از  آن 

زیادی که داشته، بوده. سولشر در پیروزی 
۱-۰ تیمش در خانه تاتنهام از پوگبا به 
عنوان هافبک چپ در خط میانی چهار 
نفره استفاده کرد و بر اساس همین ایده او 
را در بازی لیگ در امیریتس هم در همین 
پست قرار داد، سیستمی که البته بلافاصله 

بعد از پیش افتادن آرسنال تغییر کرد.
توانایی های  که  اینجاست  پوگبا  مسئله 
متفاوت او به عنوان هافبکی همه کاره برای 
گمراه کننده  گاهی  مربی اش  و  خودش 
می شود. پوگبا غیر از خط دفاعی و مهاجم 
مرکزی، توانایی بازی در نقاط دیگر زمین 
را دارد، اما حقیقت اینجاست که بهترین 
که  می گیرد  شکل  وقتی  او  نمایش های 
آزادی کامل در بعد هجومی داشته باشد 

و بار دفاعی چندانی روی دوشش نباشد.
رئال  علاقه  از  حرف  دوباره  که  حالا 
پوگبا  گویا  و  می رسد  گوش  به  مادرید 
برای تمدید قراردادش با یونایتد خواهان 
حقوقی حداقل به اندازه الکسیس سانچز 
این  به  باید  مربی اش  و  خودش  است، 
درک مشترک برسند که او اتفاقا هافبک 
بازی های  در  که  نیست  همه کاری ای 
مختلف نقش های متفاوتی بازی کند. اگر 
قابلیت  او  از پوگبا درست استفاده شود، 
تاثیرگذارترین  از  یکی  به  شدن  بدل 

هافبک های هجومی جهان فوتبال را دارد.
یونایتد حالا در فاصله دو روز با بازی رفت 
دادن  شکست  دارد.  قرار  بارسلونا  مقابل 
با توجه به فرمی که لیونل مسی  بارسا، 
دارد، چالشی بسیار سخت و دشوار خواهد 
داشتن  آن  از  گذر  راه  تنها  شاید  و  بود 

پوگبایی در بهترین فرم خودش باشد.
پوگبا مقابل بارسلونا در چه پستی به زمین 
جریان  روی  تاثیری  چه  و  رفت  خواهد 
بازی خواهد داشت؟ پاسخ چهارشنبه شب 
مشخص می شود، وقتی همه نگاه ها خیره 

به اولدترافورد خواهد بود.

مسئله پوگبا به عنوان هافبکی همه کاره


